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Zpráva o činnosti Akademického senátu Fakulty stavební ČVUT v Praze v roce 2022 

 

 

 

 

Úvodem  

 

Členové Akademického senátu Fakulty stavební Českého vysokého učení technického 

v Praze (AS FSv) byli zvoleni 26. a 27. listopadu a 4. prosince 2019 na funkční období 

2020 až 2023. V roce 2022 AS FSv zasedal ve dnech 14. prosince, 26. října, 5. října, 14. září, 

22. června, 1. června, 30. března, 23. února a 26. ledna. Funkci sekretářky vykonávala paní 

kolegyně Kateřina Masná. 

Účast členů AS FSv na jednotlivých zasedáních AS FSv a změny ve složení jsou 

uvedeny v zápisech, viz https://portal.fsv.cvut.cz/senat/senat.php. Za epidemii jsme se 

naučili zasedat online, čehož jsme využili. 

 

 

1. Shrnutí činnosti 

 

Materiály pro zasedání AS FSv byly připraveny organizovány v komisích a ve studentské 

komoře. Práce komisí a studentské komory je shrnuta v dalších bodech zprávy. Během 

roku byly průběžně projednávány materiály, předkládané senátu vedením fakulty, mezi 

které patří zejména:  

− metodika a rozpis dotace NIV na rok 2022, 

− projednání a schválení rozpočtu na rok 2022,  

− projednání a schválení rozpisu NIV pro rok 2022,  

− podmínky pro přijetí do bakalářského a magisterského studia, 

− zpráva o hospodaření FSv ČVUT za 2021, 

− údržba budov fakulty, 

− příprava rekonstrukce pláště budovy B, 

− průběh rekonstrukce poslucháren B a 

− příprava a vyhodnocení akreditací bakalářského, magisterského a 

doktorského studia.  

 

 

2. Studentská komora 

 

Členové studentské komory Akademického senátu FSv (SKAS FSv) se v roce 2022 

účastnili všech jednání Akademického senátu FSv a komisí AS FSv a aktivně předkládali 

témata k řešení a napomáhali řešit klíčová řešená témata. Nejdůležitější informace jsou 

uvedeny níže. 

Vybraní členové SKAS FSv pomáhali s přípravou pozice Studentského 

ombudsmana na FSv (zejména s definováním jeho povinností a pravomocí). 

Ombudsman byl zvolen v listopadových volbách. 

Vybraní členové SKAS FSv se zabývali organizací Mentoringu pro první ročníky. 

Všichni členové SKAS FSv nominovali studenty do Rad studijních programů na FSv. 

Vybraní členové SKAS FSv zahájili diskusi s tajemníkem fakulty na téma tvorby 

nové odpočinkové místnosti pro studenty. Vybraní členové SKAS FSv se starali o údržbu 

komunitní zahrádky před školou. 

SKAS FSv průběžně informoval studenty skrze Instagram, Facebook a web 

o nejzajímavějších věcech z AS FSv. 
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Další informace o činnosti SKAS FSv lze dohledat ve semestrálních Zprávách o činnosti 

SKAS FSv na stránce skas.fsv.cvut.cz a sociálních sítích SKAS FSv. 

 

 

3. Pedagogická komise 

 

Pedagogická komise se průběhu roku 2021 sešla pětkrát, z toho jednou online vše dle 

aktuální potřeby. Poslední jednání v roce 2022 bylo společné s ekonomickou komisí AS 

FSv. Hlavní projednávaná témata:  

 

a) Dne 16. 2. 2022 (online) komise souhlasně projednala Metodiku výpočtu 

pedagogických výkonů katedry – příloha A, metodiky rozdělení finančních 

prostředků a dále se věnovala Strategickému plánu implementace inovací 

v pedagogice.  

 

b) Ve dnech 2. 3. a 23. 3. 2022 se komise opět sešla, aby podrobně probrala a 

prodiskutovala Strategický plánu implementace inovací v pedagogice. V rámci 

rozsáhlé diskuse vzniklo několik podnětů k vedení fakulty, které byly následně 

přijaty jako usnesení AS FSv. Dalšími řešenými tématy bylo téma rozvrhování výuky 

pro členy studentské komory AS FSv a cílem eliminovat výuku pro členy AS FSv 

v pravidelných časech jednání senátu a jeho komisí (středa dopoledne). Proběhla 

diskuse nad Anketou hodnocení studia s cílem obnovit pohovory s pedagogy 

s hodnocením 2,5 a horším a úpravou termínů pro odevzdávání závěrečných prací 

(delší časový interval mezi online odevzdání a odevzdáním tištěné verze). 

 

c) Dne 19. 10. 2022 projednala komise souhlasně Směrnici děkana pro realizaci 

bakalářských a magisterských studijních programů a Podmínky pro přijetí ke studiu 

v bakalářských studijních programech. V rámci komise proběhla velmi rozsáhlá 

diskuse nad Ukončení specializace Příprava, realizace a provoz staveb v rámci 

programu Stavební inženýrství. Z komise vznikly dva návrhy (souhlasný 

a nesouhlasný) usnesení z nichž ani jeden nebyl následně na jednání AS FSv přijat. 

 

d) Dne 30. 11. 2022 se komise sešla na společném jednání pedagogické a ekonomické 

komise AS FSv aby projednala Podmínky pro přijetí ke studiu v magisterských 

studijních programech a nominaci studentů do Rad studijních programů FSv. 

Společným bodem pro PED a EKO komisi byla diskuse nad nastavením bodové 

hranice v systému HSDS pro plnění podmínek studia. Komise doporučili AS FSv 

přijmout usnesení s cílem zachovat systém hodnocení HSDS jako motivační složku, 

pro výplatu mimořádného stipendia nastavit minimální bodovou hodnotu, jako 

průměrný bodový zisk v aktuálním hodnocení a zároveň zvýšit minimální bodovou 

hranici z 10 na 15 bodů. 

 

Další téma, kterým se komise intenzivně věnovala, byl například systém odevzdávání 

závěrečných prací a zda je nutné ve všech případech trvat i na tištěné verzi nebo systém 

rozvrhování dlouhých bloků přednášek. 
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4. Ekonomická komise  

 

V roce 2022 se Ekonomická komise AS FSv (TK) sešla třikrát. Všechna zasedání proběhla 

fyzicky. 

 

a) Dne 4. 5. byla hlavním bodem projednání TK Zpráva o hospodaření (ZoH) za rok 

2021. Komise se sešla s panem tajemníkem k diskusi nad podobou ZoH za rok 2021. 

Dle předchozích jednání dojde k rozdělení stávající formy ZoH na dvě části. Ta část, 

kterou veřejně fakulta vyvěšuje na web, bude do budoucna ZoH, která bude 

obsahovat povinně zveřejňované informace. Bude tedy stručnější. Druhým vzniklým 

materiálem bude soubor dat vhodných k analýzám a kontrole hospodaření fakulty. 

Pan tajemník komentoval, co vše je nutné ze stávající podoby ZoH zachovat. Dále 

komise prošla celou ZoH a z diskuse vyplynulo, jaké další údaje bude vhodné v ZoH 

zveřejnit. V druhé části diskuze pak pan tajemník prošel stávající ZoH s tím, že 

členové komise komentovali, jaká data by rádi v rámci nově vznikajícího 

analytického materiálu dostávali. Panovala shoda na formátu Excel tak, aby bylo 

možné s daty pracovat. 

 

b) Dne 24.5. se komise sešla k projednání Metodiky rozdělení prostředků na FSv na rok 

2022 a dále ke Zprávě o hospodaření za rok 2021. Pan děkan navrhuje, aby fakultní 

Metodika kopírovala a ctila poskytovatele, a tak v návrhu fakultní Metodiky bude 

Smluvní výzkum stejně jako v Metodice ČVUT vypuštěn. Pan tajemník prošel návrh 

Metodiky rozdělení prostředků na FSv na rok 2022. Tato metodika prakticky kopíruje 

loňskou metodiku s největším rozdílem vynechání Smluvního výzkumu z Motivační 

části DKRVO. V diskusi zaznělo problematické dohledání výstupů zařazených do 

RUV. Na fakultě by měl mít přístup do systému RUV doc. Šikola. Bylo konstatováno, 

že zařazení do RUV není úplně průhledné a je na ČVUT řízeno FA. Dále byla 

diskutována rektorem avizovaná podpora zaměstnancům proti inflaci, od čehož již 

pan rektor ustupuje (v plošné variantě). Vše bude hodně záviset na jednání 

s odbory. Pan děkan dále informoval o vývoji situace kolem financování 

rekonstrukce budovy B  FSv.  Na Hospodářské komisi AS ČVUT zazněly hlasy, že by 

navýšení ceny rekonstrukce mělo být v režii FSv, což pan děkan odmítá. Jedná se o 

400 milionů, které FSv nemá k dispozici, ale počítá, že její příspěvek bude vyšší. Pan 

tajemník prošel návrh Zprávy o hospodaření FSv za rok 2021 (ZoH). Její obsah je 

stručnější než v předchozích letech. Dále pan tajemník prošel Excelový soubor, do 

kterého zaznamenává analytické údaje pro Ekonomickou komisi. S komisí 

diskutoval jednotlivá data, protože nebylo zřejmé, co přesně by komise potřebovala, 

v jakém formátu a z jakého důvodu. Komise se shodla na tom, že tento materiál 

bude pouze interní v rámci AS FSv a nebude prezentován ven, protože může 

obsahovat citlivá data. Ekonomické komisi by měl sloužit především jako nástroj 

kontroly čerpání prostředků na fakultě.  

 

c) Dne 30.11. proběhlo společné zasedání Ekonomické a Pedagogické komise. 

Z ekonomických témat byla probírána následující: Informace o rozpočtovém 

výhledu fakulty na rok 2023 – pan tajemník informoval o stavu s energiemi pro rok 

2023 s tím, že navýšení nákladů bude cca 10 mil. Kč a případné výkyvy budou 

hrazeny z FPP. Dále informoval, že se aktuálně nechystají žádná výrazná regulační 

opatření. Informace o situaci na ekonomickém oddělení fakulty – pan tajemník 

informoval o situaci na ekonomickém oddělení, kde aktuálně fakulta nemá účetní. 

Situace je krátkodobě řešena výpomocí z rektorátu a paralelně s tím probíhá 

výběrové řízení a zaučování současné zaměstnankyně. Informace o výsledcích 

kontroly DKRVO a jejich důsledcích – pan tajemník informoval o aktuálním vývoji 
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kontroly, která naznačila možné nerespektování podmínek MŠMT k čerpání 

přidělených finančních prostředků. Informace o hrozbě vracení cca 70 mil. Kč se řeší 

a tajemník bude dále informovat. Pro rok 2022 a následně 2023 se připravuje 

nápravné rozpočtové opatření týkající se zdrojů TA 122 a TA 101. Informace o dalších 

chystaných nebo proběhlých účetních a rozpočtových změnách – proběhla 

informace o realizovaných úpravách metodiky čerpání finančních prostředků – např. 

změna TA pro dofinancování ze zdrojů TA 122 vs TA 793. Průběžná informace o 

zpracování ekonomických podkladů pro potřeby senátu – pan tajemník představil 

aktuální podobu tabulky s ekonomickými daty. Proběhla diskuse na téma způsobu 

poskytnutí tabulky pro potřeby AS FSv. 

 

 

5. Legislativní komise 

 

V průběhu roku 2022 legislativní komise AS FSv (LK) jednala celkem dvakrát. 

 

a) První jednání LK, které se konalo dne 26. 5. 2022 a které proběhlo kontaktní formou, 

se týkalo dokumentu Opatření děkana č. 9/2022 o zřízení funkce studentského 

ombudsmana. Na začátku jednání pan děkan vysvětlil důvody pro jeho vydání 

a následně byl projednán text tohoto dokumentu a bylo navrženo několik jeho 

úprav. Definitivní verze Opatření děkana byla souhlasně projednána na zasedání AS 

FSv, které se konalo dne 1. 6. 2022. 

 

b)  Druhé jednání LK se týkalo 3. změny dokumentu Organizační řád FSv, který je 

přílohou č. 1 vnitřního předpisu Fakulty stavební Statut FSv. Protože navrhované 

změny byly malé, jednalo se pouze o změnu názvu katedry K144 z katedra 

zdravotního a ekologického inženýrství na katedra vodního hospodářství obcí, 

proběhlo jednání legislativní komise v období 5. až 10. října korespondenčně 

prostřednictvím emailu. 3. změna Organizačního řádu FSv byla v AS FSv schválena 

dne 26. 10. 2022 a následně 30. 11. 2022 v AS ČVUT. 

 

 

6. Technická komise 

 

Technická komise AS FSv (TK) se v roce 2022 sešla jednou na oficiálním zasedání 

a jednou korespondenčně při přípravě návrhů usnesení k plánované rekonstrukci 

budovy B FSv ČVUT v Praze. Na programu schůzek byly projednány okruhy: 

 

a) Dne 13.6.2022 připravila TK, ve spolupráci s proděkanem pro výstavbu dr. Vokurkou, 

návrh usnesení AS FSv ČVUT v Praze pro vedení ČVUT ke stavu plánované 

rekonstrukce budovy B FSv ČVUT v Praze. Usnesení obsahovalo tři zásadní body 

a sice (ve zkratce): 

1. Žádost o ujištění, že rekonstrukce budovy B je prioritní investiční akcí ČVUT,  

2. Ujištění, že náklady na budoucí rekonstrukci nad rámec již alokovaných 

prostředků bude schopen zajistit rektorát ČVUT a nebudou vyžadovány jen po FSv, a  

3. Žádost o urychlení příprav realizace. Na tyto body následně reagoval rektor 

ČVUT doc. Petráček potvrzení, že rekonstrukce budovy B je skuteční prioritní 

investiční akcí ČVUT, dále že rektorát, na základě dohody kolegia rektora, zajistí 

dohodu mezi součástmi ČVUT o společném financování akce, a že maximální 

urychlení celé akce je prioritou jak pana rektora, tak paní prorektorky 

prof. Kohoutkové a pan kvestora.  
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b) Zasedání TK dne 21.9.2022 proběhlo jako rozšířená informace ke stávajícímu stavu 

přípravy tendru a zdrojů financování na rekonstrukci budovy B FSv ČVUT v Praze, 

kterou přednesl vedoucí odboru výstavby a investiční činnosti rektorátu ČVUT Ing. 

Kosina. Informaci doplnila prorektorka pro výstavbu prof. Kohoutková. TK byla 

seznámena s aktuálním stavem, kdy došlo ke změně zadávání zakázky, která bude 

realizována metodou design and build v předpokládané výši investice 1,1 mld. Kč. 

Pro získání maximální podpory ze strany státu bude využito vícezdrojové 

financování za podmínek, které budou zveřejněny teprve v roce 2023. Chybějící část 

financí ponesou součásti ČVUT společně. Metodika rozdělení a výše spoluúčasti 

bude určena až po ukončení veřejné soutěže a podle úspěšnosti při získávání 

dalších finančních zdrojů mimo ČVUT.  

TK konstatovala, že v dalších obdobích bude potřeba dořešit některé podněty, 

které nebyly dořešeny v průběhu funkčního období 2019-2022. Jedná se zejména 

o prostorovou studii řešení parkování v ulici Kolejní (mezi budovami D a C), inovace 

navigačního systému FSv, zvýšení výkonu vzduchotechnické jednotky pro Tichou 

studovnu a zejména pak definice požadavků zaměstnanců FSv na vnitřní uspořádání 

a funkčnost budovy B pro plánovanou rekonstrukci. 

 

 

7. Závěrem  

 

Vedení AS FSv děkuje členům akademické obce fakulty za pomoc činnosti a členům 

senátu za obětavou práci pro rozvoj fakulty a školy.  

 

 

V Praze 15. 2. 2023 

 

Jiří Cajthaml 

Jakub Holan  

Michal Chalupa 

Aleš Jíra 

Jan Kašpar 

Michal Polák 

Rostislav Šulc 

František Wald 

 

 

Jiří Pazderka v.r. 


